
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 10. oktober 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 23
Vil ministeren redegøre for de miljømæssige konsekvenser af, at den daværende Venst-
re-regering i 2015 ophævede lov om randzoner, som bl.a. indebar, at der skulle udlægges 
op til 50.000 hektar dyrknings-, sprøjte- og gødningsfrie randzoner på landsplan, for at 
beskytte fjorde, søer og vandløb? Der henvises til www.Folketingstidende.dk, Folketings-
tidende 2015-16, L 59. Vil ministeren opgøre, hvad den årlige kvælstofeffekt af 50.000 ha 
randzoner er, og hvad den akkumulerede kvælstofeffekt ville have været fra 2015 til dags 
dato, hvis loven ikke var blevet ophævet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peder Hvelplund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på peder.hvelplund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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